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Buzoianu (Ministerul Mediului): Suntem în discutii cu Ministerul Sanatatii pentru a

putea sa scriem normele de aplicare pentru Legea Mirosului

Ministerul Mediului este în discutii cu  Ministerul Sanatatii pentru a putea scrie normele de punere în

aplicare  pentru Legea Mirosului, în conditiile în care sunt mii de plângeri de la  comunitati de oameni care

nu îsi pot deschide geamurile, a anuntat,  luni, ministra Mediului, Apelor si Padurilor, Diana Buzoianu.

În plus, Ministerul Mediului "se uita" si la modificarea legislatiei cu  privire la produsele second hand care ajung

astazi în România.

"Suntem astazi în discutii cu Ministerul Sanatatii, cu domnul Alexandru  Rogobete (ministrul Sanatatii, n.r.),

pentru a putea sa scriem în  sfârsit normele de punere în aplicare pentru Legea Mirosului. Ştim deja  ca sunt întregi

comunitati care traiesc un cosmar, comunitati care nu  îsi pot deschide geamul la propria lor casa, mii si mii de

plângeri în  fiecare an de la diverse gropi de gunoi. Este momentul extraordinar de  bun pentru a adopta normele de

punere în aplicare si pentru a începe sa  aplicam o lege care astazi exista pe hârtie, dar nu poate sa fie pusa în 

aplicare, si eu ma bucur ca exista disponibilitatea inclusiv de la  Ministerul Sanatatii. Împreuna, vom lucra sa

gasim o solutie mult  asteptata de români ani de zile. De asemenea, ne uitam si la modificarea  legislatiei cu privire

la produsele second hand, care astazi intra în  România si care, din pacate, o mare parte dintre ele, ajung apoi fie în

gropile de gunoi care deja au o capacitate atinsa dar de asemenea si pe  câmpurile noastre. Aceste produse second

hand ajung dupa aia sa ne  otraveasca pe noi toti. Trebuie sa gasim solutiile de trasabilitate care  sa poata sa ne

asigure pe noi ca traim într-o tara sanatoasa si ca avem  niste conditii de mediu prielnice pentru noi toti", a afirmat

Diana  Buzoianu, într-o conferinta de presa.

Totodata, ea a precizat ca, pe circuitul de avizare, se afla o Hotarâre  de Guvern care sa dea Garzii Nationale de

Mediu posibilitatea legala sa  foloseasca echipamentele pe care le-a achizitionat din fonduri  europene, respectiv

bodycam-uri, drone - pentru care astazi nu exista  reglementare juridica pentru a putea sa fie utilizate. Ministra

Mediului  a transmis ca trebuie întarita capacitatea de a actiona a Garzii de  Mediu.

"Vorbim de bodycam-uri (camere video corporale - n. r.), vorbim de  drone, echipamente care au fost achizitionate

din fonduri europene, dar  care astazi nu au înca reglementarea juridica pentru a putea sa fie  folosite. Eu sper ca

ministerele vor aviza într-un timp rapid si ca vom  putea inclusiv sa avem aceasta HG adoptata, daca nu saptamâna

aceasta,  saptamâna viitoare, dar eu sper inclusiv saptamâna aceasta sa ajungem sa  adoptam aceasta hotarâre", a

spus aceasta.

În plus, sefa de la Mediu a precizat ca se doreste accesarea în  continuare a fondurilor norvegiene pentru a închide

gropi de gunoi  neconforme din tara.

"Nu în ultimul rând, din perspectiva Ministerului Mediului, exista  fonduri norvegiene care au fost accesate recent,

cu care am ajutat  comunitatea din Suceava, Botosani, Deva, Gura Humorului si Falticeni sa  închida 5 gropi de

gunoi neconforme. Dorim sa extindem si sa accesam si  pe viitor fonduri norvegiene. Suntem în discutii cu domnul

Dragos  Pâslaru, ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, pentru a vedea  cum putem folosi aceste fonduri pe

viitor. Ministerul Mediului sa fie  de asemenea operator pe aceste fonduri si sa reusim sa ducem deja un  exemplu

de buna practica si pentru alte gropi neconforme din tara, care,  lasate asa cum sunt astazi, ne otravesc pe noi toti.

Iata ca avem si  fonduri europene sau fonduri de la nivel international care ar putea sa  fie folosite pentru a trata o

parte din probleme", a aratat ea.

Potrivit ministrului, acestea sunt, pe scurt, solutiile propuse în  perioada urmatoare, dupa un control care a vizat
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gropile de gunoi, în  urma caruia s-au aplicat amenzi de 1,8 milioane de lei.

"Nu sunt solutii usoare, sunt solutii si norme care au fost ani de zile  blocate, nu neaparat dintr-o dorinta de a

bloca, ci pentru ca sunt  foarte tehnice si vor necesita grupuri de lucru care sa se asigure ca nu  facem mai mult rau

aplicând aceste norme de punere în aplicare decât  ceea ce se întâmpla astazi. Dar noi vom avea grupurile tehnice

pregatite  sa putem sa lansam în perioada imediat urmatoare si aceste legi de care  România are nevoie, românii au

nevoie", a sustinut oficialul.

Prezent la conferinta de presa, comisarul general al Garzii Nationale  de Mediu, Andrei Corlan, a precizat ca

totalul fondurilor PNRR alocate  Garzii Nationale de Mediu a fost de aproximativ 13 milioane de euro.

"Cele mai importante componente sunt: o data, programul informatic de  digitalizare a activitatii Garzii Nationale

de Mediu. De la 1  septembrie, asa cum am spus, vom fi operationali digital suta la suta,  toate actele si tot ceea ce

lucreaza Garda de Mediu va fi facut în acest  sistem, care este interoperabil cu mai multe institutii. Avem protocol 

deja cu ANCOM, ANCPI, suntem în curs de încheiere de protocol cu  Evidenta populatiei, cu DRPCIV, cu ANAF,

astfel încât acel comisar,  atunci când se afla în teren, sa poata avea în timp real toate  informatiile, elaboreaza atât

actul de control, cât si procesul verbal  de sanctiune în mod digital. Avem 16 drone din PNRR, plus, cu sprijinul 

ministerului, înca 46 de drone achizitionate prin POIM, care vor fi  interconectate la aceasta platforma, astfel încât,

în timp real, datele  sa ne parvina", a explicat acesta.

Andrei Corlan a adaugat, ca noutate, ca acum Garda de Mediu face  analiza de risc pentru a se lua cele mai bune

masuri la situatiile care  apar.

"Daca vorbim despre o noutate pe care a adus-o Garda de Mediu, aceasta  este analiza de risc, ceea ce nu se facea

pâna acum, astfel încât  volumul de informatii acumulat sa fie valorificat în propuneri concrete  puse la dispozitia

doamnei ministru si, împreuna, sa luam cele mai bune  masuri. Avem 8 scanere de deseuri, 7 scanere mobile, un

scanner  autocamion, care poate scana o autoutilitara si oferi informatii despre  tipul de deseu transportat, avem

bodycam-uri, avem camere de bord, avem  statii de emisie-receptie. Putem spune ca, în afara de actul normativ pe 

care îl asteptam de un an si doamna ministru l-a emis dupa o discutie  de o zi, avem tot ce ne trebuie, astfel încât sa

punem în aplicare si sa  ducem Garda de Mediu la nivelul urmator", a mai spus seful GNM.
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